
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (5) 
Datum 

2023-06-21 

Handikapprådet  
 

Plats och tid Älgen, Barnhemsgatan 13, Köping, kl 16.00 – 17.15 

Beslutande Per Ågren (S), kommunstyrelsen, ordförande 

Ritva Sjöholm (S), samhällsbyggnadsnämnden 

Lena Vilhelmsson (S), utbildningsnämnden 

Ann-Marie Lundin (S), social- och arbetsmarknadsnämnden 

Lars Elgh, DHR 

Ann-Margret Persson, Strokeföreningen Västra Mälardalen 

Ray Mattsson, Demensföreningen i Köping 

Zilla Nilsson, KAK:s Fibromyalgiförening & Reumatikerförbundet 

Sture Kautto, Riksförbundet HjärtLung i KAK 

Ersättare Samuel Gustavsson (SD), utbildningsnämnden 

Hannu Pikki, DHR 

Gösta Fredriksson, Strokeföreningen Västra Mälardalen 

Anette Mattson, Demensföreningen i Köping 

Övriga deltagande Annasarah Pavasson, förvaltningschef 

Sandra Eriksson, nämndsekreterare 

Justerare Sture Kautto Paragrafer §§ 1-4 

Justeringens tid och plats Köping den 

Underskrifter Sekreterare  ......................................................................  

Sandra Eriksson 

 

 Ordförande  ......................................................................  

Per Ågren 

 

 Justerande  ......................................................................  

Sture Kautto 
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KHR § 1 

 

Val av vice ordförande 

 

 

Beslut 

Kommunala handikapprådet beslutar 

 

att utse Annika Duán till vice ordförande i kommunala handikapprådet 

 

 

 

 

KHR § 2 

 

Frågor från kommunala handikapprådets förmöte 2023-01-31 samt 
2023-05-29 

1. Hur långt har handikappguiden kommit? 

 

Svar från Karin Sandborgh Taylor, kanslichef: man har inom 

kommunkansliet ännu inte har hunnit påbörja arbetet med 

handikappguiden. 

 

 

2. Sommarvikarier och upplärning av dem, hur ser det ut och hur ser 

bemanningen ut inom äldrevården inför sommaren? 

 

Det blir allt svårare att rekrytera vikarier. Förvaltningen har ca 400 

vikarier inne varav 150–200 är helt nya. Det finns fortfarande vakanta 

rader i sista semesterperioden men vi jobbar hårt för att täcka dem. Alla 

vikarier blir inbjudna till en central introduktion och får även utbildning på 

plats när vikariatet börjar. 

 

 

3. Framtidsfullmakter (trädde i kraft 2017-07-01) används det inom vården? 

 

En framtidsfullmakt ger du som privatperson till någon annan om du på 

grund av sjukdom, psykisk ohälsa, försvagat hälsotillstånd eller liknande 

inte längre kan ta hand om dina ekonomiska och personliga 

angelägenheter. Den du ger fullmakt till får rätt att företräda dig. 

Fullmakten ska vara skriftlig och bevittnad av två personer. Vården står 

inte för framtidsfullmakter utan det är du som vårdtagare eller anhörig som 

ordnar med det men kommunen kan hjälpa till att sprida informationen i 

olika forum. 
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4. Riksfärdtjänst. Köpings kommun använder sig av en egen blankett som 

upplevs krånglig och identitetskränkande så det bör räcka med att man 

använder sig av den generella blanketten som riksfärdtjänsten själva har 

tagit fram. 

 

Svar från Madeleine Lundquist, tidigare färdtjänsthandläggare: Man 

ansöker om riksfärdtjänst så att handläggaren kan göra en utredning inför 

beslut om man är berättigad riksfärdtjänst eller inte. Handläggaren ska 

även utreda om vilket färdmedel som ska användas, exempelvis taxi eller 

tåg. Den generella blanketten är en ren beställningsblankett och innehåller 

inte de uppgifter som krävs för att kunna göra en utredning. 

 

 

5. Kallelser till förmöte? 

 

Frågan utgår då alla har fått kallelser till förmötet. 

 

 

6. Det har framkommit att vissa anser att färdtjänsttaxan är för dyr i Köpings 

kommun. Vad ligger kostnaden på idag? 

 

Egenavgift, 30% av taxameterbeloppet i vanlig taxi och 20% av 

taxameterbeloppet av resa med specialfordon med plats för tex rullstol. 

Minimumbeloppet är 50 kronor i Köping. 

Minimumbeloppet i Kungsör är 50 kronor och i Arboga 56 kronor. 

 

 

7. Vad det beträffar flexlinjen så har det framkommit att man inte får hjälp 

med sina hjälpmedel på bussen och många anser även att insteget för att ta 

sig ombord på bussen är för högt. Muhamed som körde Flexlinjen tidigare 

var omtyckt av resenärerna och saknaden är stor. Vart tog han vägen? 

 

En ny upphandling är gjord och man har bytt bolag till Arboga taxi. 

 

 

8. Det har framkommit att man inte får information i samband med byte av 

fysioterapeut. 

 

Frågan är vidarebefordrad till Daniel Svensson, rehabchef. Rutinen 

kommer att ses över och han återkommer med information till nästa 

sammanträde med kommunala handikapprådet. 

 

 

9. Skyltningen bör bli bättre av Älgen för att man ska veta vart det ligger. 

 

Se över om man kan sätta upp gatuadress och husnummer utanför 

ingången. Vi behöver också be KBAB att ordna en automatisk 

dörröppnare utifrån, idag finns endast en på insidan av dörren. 
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10. Kommunen bör om möjligt se till att man asfalterar den sista biten 

(grusgången) från parkeringen upp till IP-paviljongen. Det är inte lätt om 

man kommer själv i rullstol eller med rullator att ta sig fram. 

 

Svar från Anders Eriksson, enhetschef Anläggningar & Föreningsstöd: Vi 

hade med detta som önskemål när parkeringen byggdes till och om 2015, 

detta prioriterades inte inom projektet. Vi kommer gärna till ett av era 

möten och resonerar tillsammans med er. 

 

 

11. Om man använder sig av ett hjälpmedel för att ta sig fram, hur gör man då 

när man kommer fram till trappan vid Nygatsbron, på samma sida som 

Nordea, för att ta sig vidare? 

 

Svar från Joshua Bender, VME: Jag har skickat synpunkter till vår 

broansvarige, Michael Nyby. Vi ska nämligen bygga om bron nästa år, vi 

ska se om detta kan ingå som ett enkelt avhjälpt hinder eller om det skulle 

krävas annan åtgärd. Vi återkopplar innan vi gör något. 

 

 

Beslut 

Kommunala handikapprådet beslutar 

 

att notera informationen 

 

 

 

 

KHR § 3 

 

Uttag av kontanter via bankomat 

Flera bankomater i Köping har stängts ner och det är svårt att få ut kontanter. 

Ordförande uppmanar alla organisationer att trycka på för att kunna nå fram med 

synpunkten. 

På dagens sammanträde tas beslut om att organisationerna skickar in sina 

synpunkter till Sandra Eriksson, sekreterare i handikapprådet, för att sen kunna 

skriva ihop ett brev från handikapprådet till bankerna med önskemål om att ha 

någon form av kontantuttag kvar i centrum. 

 

 

Beslut 

Kommunala handikapprådet beslutar 

 

att notera informationen, samt 

 

att skicka in sina synpunkter för att kunna sammanställa ett brev till bankerna 
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KHR § 4 

 

Övrigt 

Vid Bishops uteservering samt Fallos uteservering går det knappt att komma förbi 

om man använder hjälpmedel. Ordförande tar med sig frågan. 

 

 

Dels finns inga handikapparkeringar vid Gammelgården och hur 

handikappanpassat kommer nya ishallen att bli? Ordförande tar med sig frågan. 

 

 

Hemtjänstindex 

Hemtjänstindex mäter kvaliteten inom fyra delområden: 

• Information 

• Biståndshandläggare 

• Utförande 

• Stöd och utveckling 

Köping ligger på plats nummer 198 av totalt 290. Sala ligger på plats nummer 8. 

Ett arbete är påbörjat för att förbättra Köpings placering i hemtjänstindex. 

 

 

Buskaget vid dammbron behöver ses över så fort som möjligt då det är igenvuxet 

och gör det svårt att ta sig fram. Ordförande rekommenderar att göra en 

felanmälan på Köpings hemsida. 

 

 

IT-hjälpen 

Kultur & Fritid erbjuder hjälp till äldre personer som behöver stöd med sina 

digitala färdigheter. De har uppehåll över sommaren men startar upp igen i 

september. De finns på biblioteket på onsdagar kl. 13-15 och kommer även att 

vara på Tunadal på tisdagar kl. 10-11. Det finns idag ingen annons men de 

hänvisar till länken nedan där det kommer att finnas information efter sommaren. 

Bibliotek i Västmanland (bibliotekivastmanland.se) 

 

 

Beslut 

Kommunala handikapprådet beslutar 

 

att notera informationen 

 

https://bibliotekivastmanland.se/biblioteken/kopings-stadsbibliotek/

